
 
J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 
Készült: Bánréve Község Képviselő-testületének 2008. május 28-án 13.00 órai kezdettel 
megtartott üléséről. 
 
Jelen vannak:  Hajdu Gábor József polgármester,  

Révay István alpolgármester. 
Bán János, 
Elekes Péter, 

   Kozma Lászlóné, 
   Naszádi Ferenc,  

Tóth Csabáné, 
Ujváry Ferenc, 

   Vass András, 
   Virág Imréné képviselők, 
 
Tanácskozási joggal:   Garaj Dániel jegyző, 

   Mészáros Barnabásné Idősek Klubja vezetője, 
   Juhászné Juhász Andrea Magyar Vöröskereszt bánrévei szervezete  
   képviseletében. 

   
 
Hajdu Gábor polgármester köszöntötte a megjelenteket. Megállapította, hogy a Képviselő-
testület határozatképes, mind a 10 képviselő jelen van. Jegyzőkönyv hitelesítőnek Ujváry 
Ferenc és Vass András képviselő Urakat javasolta.  
 
Képviselő-testület 10 igen szavazattal elfogadta a jegyzőkönyv hitelesítőket, és az alábbi 
napirendet. 
 
 
Napirend:  
 
1. Tájékoztató a támogatott szervezetek tevékenységéről 

Előadó: szervezetek képviselői 
 
2. Tájékoztató a házi szociális gondozás, a családsegítő és 

gyermekjóléti tevékenységről 
Előadó: VESZK 

 
3. Indítványok, javaslatok 
 
 
1./ napirendi pont: Tájékoztató a támogatott szervezetek tevékenységéről 
 
Hajdu Gábor: Tisztelt Képviselő-testület! A meghívó mellékleteként az addig  beérkezett 
tájékoztatókat kiküldtük, az azóta érkezettek az ülés előtt kiosztásra kerültek. Kérem, hogy 
tegyék meg hozzászólásaikat, a jelenlévő szervezetek képviselői pedig szóbeli 
kiegészítésüket, amennyiben kívánják kiegészíteni a beszámolókat. 
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Garaj Dániel: Három megjegyzésem lenne az anyaggal kapcsolatosan. Az egyik, hogy Lukács 
József a Bánrévei Öregfiúk Labdarúgó Klubjának elnöke bejelentette, hogy nem tud részt 
venni az ülésen egyéb elfoglaltsága miatt, a volt munkahelyének központjába hívatták. A 
másik dolog, hogy az lenne a kérése, bár nem írta le, hogy pénzügyi támogatást kérne a 
szervezet részére a lehetőségek, a T. Képviselő-testület belátása szerint. Az összeget nem 
jelölte meg, a többi helyi szervezethez hasonlóan gondolná. A harmadik hozzáfűzni valóm az 
lenne, hogy az átvett eszközök között használható, jó foci labda nincsen. Kérné, hogy az 
önkormányzat vegyen 2 labdát, amit a különféle sport rendezvényeken, amennyiben igény 
van rá, úgy tudnánk biztosítani a többi eszközzel együtt. 
A Vasutas Természetjáró Baráti Kör leírta kérelmét a tájékoztatóban. 
A Vöröskereszt szervezete felvetette, hogy az lenne a kérésük, hogy a ruhagyűjtéshez, 
osztáshoz, egy zárható, tiszta helyiséget kérnének biztosítani, amennyiben a lakosság részéről 
igény van rá. 
Amikor a szervezetek működési tevékenységéről kértünk beszámolót, akkor ezekkel a leírt 
dolgokkal foglalkozni kell. 
 
Virág Imréné: Én az Idősek Klubjával kezdeném. Nagyon örülök, hogy megalakult ez a klub. 
Az idősek a legnagyszerűbb dolgokról számolnak be. A legutolsó Ópusztaszeri kirándulással 
kapcsolatosan pedig mind el vannak ragadtatva. Elmondják a beszélgetések alkalmával, hogy 
miket láttak, és elmondják, hogy nagyon jól érzik magukat a kirándulásokon, 
rendezvényeken. Nagyon jó dolog ez a civil kezdeményezés. Még sok hasonlóra lenne 
szükség a településünkön. Reméljük, hogy az elkövetkezendő időkben ez is megvalósulhat. 
Mindig elmondják azt is, hogy köszönettel tartoznak a vezetőnek, a szervezőknek és azt 
hiszem, hogy ezt mi is elmondhatjuk. Köszönetemet fejezem ki én is ezért a tevékenységért. 
Sok olyan idős ember van, aki egyedül van, ez nagyon nehéz, és bizony egész héten a 
következő rendezvényt, összejövetelt várják, egész héten erre készülnek.  
A Vasutas Természetjárók Baráti Köre egy nagyon nagy szervezet, melynek örülök. Nagyon 
sok, szép helyre eljutnak, és ha csak öt bánrévei lenne benne, már akkor is megérné. Az 
általános iskolások kirándulásai az egészséges életmódra nevelésben is jelentős szerepet 
játszanak, nem beszélve a megszerzett ismeretekről. 
A véradók tevékenységét egy kicsit én is ismerem. Nagy szükség van erre a tevékenységre is, 
hiszen ne feledkezzünk el arról, hogy a véradás milyen fontos dolog. Megbecsülés azoknak az 
embereknek, akik véradók, és köszönet azoknak akik ezt a tevékenységet saját idejükből, 
társadalmi munkában végzik. 
Egy jó szó mindenkinek jól esik. Köszönet illet meg mindenkit, akik ilyen kapcsolatokat 
ápolnak, és alakítanak ki. 
 
Kozma Lászlóné: Magam részéről örömmel vettem a Vöröskereszt munkájáról szóló 
beszámolót. Nekem erről kevésbé van ismeretem. Szép eredményeket mondhatnak 
magukénak.  
Az idősek klubja tevékenységéről ugyanaz a véleményem, mint amit Valika elmondott. 
Nagyon jó dolog, hogy működik. Az idős emberek igénylik, élvezik, változatos, jó 
programjaik vannak. Valljuk be őszintén, amit a család sok esetben nem tud megadni 
számukra, ezt ott megkapják, az együtt ünneplést. Köszönet ezért a szervezőknek. 
A Vasutas Természetjáró Baráti Kör tevékenysége az egészséges életmódhoz járul hozzá. 
Csodálatos tájakkal ismerkednek meg. Úgy gondolom, nagyon jó lenne, ha jómagam is 
eljutnék, ezekre a szép helyekre. 
A Bánrévei Öregfiúk Labdarúgó Klubja tájékoztatója a tevékenységüket tükrözi. 
A Polgárőr Egyesületnek köszönjük meg tevékenységét, mert a közbiztonság megőrzése 
érdekében, eredményesen tevékenykednek. 
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Minden szervezet által végzett munkáért köszönet jár, és köszönjük a tájékoztatást.  
Az elkövetkezendő időben is reméljük, hogy lesz lehetőség a támogatásukra. Köszönöm. 
 
Hajdu Gábor: Nem akarom ismételni az előttem szólókat. Egyezik a véleményünk. Ezek a 
tájékoztatók nagyon jó munkaanyagok nekünk, hogy amikor a szervezetek támogatásáról kell 
dönteni, akkor ezt elő lehet venni, meg lehet nézni. Az aktív képviselők, márpedig azt hiszem 
elmondható, hogy minden képviselő aktív, mindig találkoznak a szervezetek tevékenységével. 
Valójában igazán az emberekkel történő beszélgetések, a hallott vélemények kapcsán 
kaphatunk képet. Elmondhatjuk, hogy a támogatott szervezeteinknek adott pénz jó helyre 
megy. Amennyiben lehetőségeink engednék, még több támogatást is megérdemelnének. 
Köszönjük a végzett munkát.  
 
Garaj Dániel: Annyi kiegészítést szeretnék hozzáfűzni, hogy a Vasutas Természetjárók 
beszámolója egy szűk anyag. Ha valaki kíváncsi az általuk szervezett programokra, szívesen 
el tudom küldeni e-mail-ben őket, hiszen a hivatalba mindig küldenek róla anyagot, szinte 
minden héten szerveznek valamit. Nagyon sokféle lehetőség van. Én azt mondtam, hogy most 
még nem tudom megoldani, mert nincs időm, de ha nyugdíjas leszek, akkor biztos, hogy 
részese akarok lenni ennek, mert nem is tudjuk és nem gondolnánk, hogy milyen helyekre 
szerveznek túrákat, és milyen helyekre jutnak el. Biztos, hogy az embernek magától nem is 
jutna eszébe. Remek dolognak tartom, és ezt továbbra is támogatni kell. Magában a 
szervezetben pedig sok bánrévei lakos van.  
 
Révay István: Most le is írtuk, hogy a korábbi évek gyakorlatának megfelelően szerveznénk 
egy hosszabb túrát, amelyhez szeretnénk a mikrobuszt megigényelni, ugyanazokkal a 
feltételekkel, mint korábban. Augusztus hóra tettük, hogy semmilyen programmal ne 
ütközhessen. Bízok benne, hogy a Képviselő-testület hozzájárul és megszavazza azt, hogy az 
Osztrák Alpokban 10 napot eltölthessünk. Ahhoz, hogy ez a tervünk megvalósulhasson, ezzel 
nagyban hozzájárul a testület.  
 
Ujváry Ferenc: Köszönetemet fejezem ki a szervezetek vezetőinek. Nem kívánom ismételni a 
már előttem elhangzottakat. Amely szervezeteket támogat a testület, jól látható, hogy 
ténylegesen teszi. Úgy értékelem, hogy nagyon jó dolog az is, hogy a polgárőrség részére a 
rendvédelmi szervekkel a közös járőrözés megvalósulhatott. Így a munka is hatékonyabb tud 
lenni, valamint növeljük a rendőr jelenlétét is ezzel a településünkön. Egy közös 
járőrszolgálat alkalmával tapasztaltam személyesen, hogy bámulatos, mennyire ismeri a 
területet a körzetesünk. A legutóbbi szolgálat alkalmával sikerült is megfogni egy személyt. 
Ez tehát véleményem szerint a testületnek jó döntése volt.  
Az idősek klubja tevékenységével kapcsolatosan el tudom mondani, hogy mivel ott van az 
irodám, így gyakran találkozok velük, és valóban nagyon jó, színes rendezvényeik vannak. 
Kérem a Tisztelt Képviselő-testületet, hogy lehetőségeihez mérten a szervezetek 
tájékoztatójában leírtakat próbálja támogatni. 
 
Hajdu Gábor: Egy focilabda mennyibe kerül most? 
 
Révay István: Körülbelül 5.000,-Ft körül van. 
 
Elekes Péter: Ha igazi bőr labdáról van szó, akkor 6000,-Ft-8.000,-Ft körül kell számolni 
darabonként.  
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Vass András: A labdarúgó klub pénzbeli támogatás kérelmével kapcsolatosan az a javaslatom, 
hogy konkrétan adjanak be kérelmet, ha arról van szó. Úgy ahogy a döntést korábban 
meghoztuk, esetenkénti kérelem alapján döntünk majd az ügyben. 
 
Hajdu Gábor: Konkrét kérelem esetén a pénzügyi bizottsághoz megy elbírálásra a dolog, és 
úgy születik döntés a bizottság javaslatára. 
 
Ujváry Ferenc: Kérem, hogy ez legyen benne a jegyzőkönyvbe, hogy ha konkrét, eseti 
kérelemről van szó, akkor a bizottság tesz javaslatot. 
 
Hajdu Gábor polgármester szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 10 igen 
szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

51/2008. (V.28.) számú Határozat 
 

Tárgy: Tájékoztató a támogatott szervezetek tevékenységéről 
 

a./ 
Képviselő-testület a támogatott szervezetek tevékenységéről szóló  
tájékoztatókat elfogadta. 

 
b./ 
Képviselő-testület a VTBK részére 2008. 08.01. és 08.10. között  
Ausztriába Salzburg és környékére biztosítja az Opel Vivaro gépkocsit.  
A gépkocsit Révay István alpolgármester vezeti, azt műszakilag ő veszi 
át tele tankkal és adja vissza a hivatal részére. 

 
c./ 
Képviselő-testület civil szerveződések részére a futballpályát és a  
meglévő felszereléseket, valamint két darab foci labdát ingyen biztosít.  
A Bánrévei Öregfiúk Labdarúgó Klubja részére pénzügyi támogatásról  
egyedi, írásos kérelem alapján dönt. 

 
 
2. napirendi pont: Tájékoztató a házi szociális gondozás, a családsegítő és gyermekjóléti  

       tevékenységről 
 
Hajdu Gábor: A VESZK-től a délelőtt folyamán egy jelzés érkezett, hogy a vezető Asszony 
táppénzen van, de tájékoztatójukat részletesen megküldték írásban. 
 
Virág Imréné: Az lenne az észrevételem a két beszámolóval kapcsolatosan, hogy ami itt le 
van írva, az a szociális törvényben is le van írva, hogy milyen feladatot hajthatnak végre. Jó 
lett volna, ha 1-1 konkrét esetet is leírtak volna a tájékoztatójukban. Jó lenne látni konkrét 
eseteket ebből, településünk tekintetében, persze név nélkül. Írják a tájékoztatóban, hogy 
jelzőrendszer működik, intézkednek, ha szükséges, jó lenne jobban megismerni ezt a 
tevékenységet. Láthatjuk, hogy 17 gondozott van nyilvántartásba véve alapellátásban. 
Keveslem például, hogy 17 gyerekből csak 2 gyerek vette igénybe 6 alkalommal a 
pszichológust. 
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Tóth Csabáné: Az intézményünkbe egy pszichológus minden héten jön a kistérségből. Ez egy 
másik pszichológus akiről a beszámolóban szó van. Ez a szakember az aki a családdal, a 
családból jövő gondokkal foglalkozik kifejezetten. Egy gyerekről én konkrétan tudok, ahol a 
szülő az itteni pszichológussal nem találta meg a hangot, és a szülő délután jobban ráér, így 
velük ez a putnoki pszichológus foglalkozik. A putnoki a családdal jobban foglalkozik. 
Látható, hogy valójában 2 pszichológusról van szó intézményünk tekintetében.  
 
Virág Imréné: Értem, kevésnek tartom a 6 alkalmat 2 gyermek esetében. 
 
Elekes Péter: Annyiszor jön, amire szükség van.  
 
Kozma Lászlóné: Az együttműködés hiányának tulajdonítom ezt a dolgot. Az én időmben is 
úgy volt, hogy meghatározott napon jött ide a családsegítő, és ez most is így van. Hálátlan ez 
a tevékenység, mert nem igazán látványosak az eredmények. A tevékenységről bőven írtak, 
bár nekem is voltak kérdéseim Marika felé. A 17 gyermek hány családot jelent? Melyik 
gyerek, melyik szülő akiről szó van? És mik a kiváltó okok? Tulajdonképpen én sem látom a 
beszámolóból, hogy ők mit tesznek. Hogy zajlik az együttműködés? Nem látjuk, hogy van-e 
eredmény. A házi segítségnyújtásnál látjuk, hogy mi mit jelent. Aki jelenleg itt nálunk 
gondozónő, azt az idősek nagyon szeretik. Elhivatottság nélkül, empátia nélkül ezt a munkát 
nem lehet csinálni. Szeretettel beszélnek a gondozónőről. Abban a hivatalnak van szerepe, 
hogy ez egy nagyon jó választás volt. Jól látja el a feladatát, ez a beszámolóból is kitűnik. És 
a visszhangokból is az tűnik ki, hogy elégedettek vele. Ez a szebbik feladat, az idősekről 
gondoskodni szép feladat és nagyon hálásak is tudnak lenni.  
 
Bán János: Az iskola jó és szoros kapcsolatban van a VESZK-kel. Erika a területi képviselő. 
Minden hétfő délelőtt tartózkodik a településünkön. A HHH-s gyerekekről van szó. Rajtunk 
keresztül történnek a dolgok. Mindent jelez, folyamatosan tartjuk a kapcsolatot. A 
magántanulóknál például, amikor a szülő jelzi, hogy magántanulónak akarja a gyermeket, 
akkor felvesszük a kapcsolatot, ő kimegy, környezettanulmányt készít, aztán így vele 
együttműködve születik meg a döntés a lehetőségről. Őket végig figyelemmel kíséri az év 
folyamán. Folyamatosan tartja a kapcsolatot a szülővel. A két fő, aki a putnoki pszichiáterhez 
jár, én nem tudom, kik azok. Hozzá délután kell bemenni Putnokra. Ennek az eredményét így 
én sem látom.  
 
Kozma Lászlóné: Volt mikor kijöttek helybe.  
 
Virág Imréné: A két beszámolót én a magam részéről értékelem, de elfogadni akkor javaslom, 
amikor konkrét dolgot látunk. A házi segítségnyújtásnál a négy fő terület fel van sorolva. Az 
első kettő még csak-csak hihető, de a második kettő. Jó lenne, ha a házi gondozó valóban 
tudna felolvasni, lenne ideje ilyesmire is, de nem hiszem el, hogy így van. Javaslom, hogy 
várjuk meg, hogy eljönnek a szervezet képviselői, kíváncsiságból mondja meg, hogy mit 
csinál, mit tettek, mit tesznek. Lássuk, hogy milyen eredmények születnek, és akkor fogadjuk 
el. 
 
Tóth Csabáné: Nekem nem tisztem, hogy helyettük szóljak, de konkrét esetet én is tudok 
mondani. Olyan gyermek esetében, aki nem szeretett iskolába járni Erika minden hétfői napját 
ott kezdte náluk a lakásukon. Egy évig minden hétfőn ment, felkeltette a családot. Úgy kellett 
minden alkalommal az anyát is kihúznia az ágyból. És egyszer csak azt láttuk, hogy a gyerek 
legalább bejött az iskolába.  
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A pszichiáterhez Putnokra járó gyermekről én tudok. Nagyon telített, nagyon elfoglalt a 
pszichiáter. Mi az iskolában látjuk azért az eredményt. A többség esetében az itteni oldja meg, 
rendezi el a problémákat, ezért nem nagy szám, ami a beszámolóban van feltüntetve.  
 
Kozma Lászlóné: A két beszámoló jó, tájékoztató jellegű a feladatokról. Bőven leírják a 
dolgokat. Nekem az a véleményem, hogy amennyiben Erikát elküldték volna ide, úgy ő tudott 
volna nekünk minden kérdésünkre választ adni. Ebből a beszámolóból azt nem látjuk meg, 
hogy milyen nehéz munkát végez. Nem tűnik ki belőle. Én, amikor még dolgoztam, jártam is 
ki vele, nehéz eredményt felmutatni ezen a területen. Elmondja, elmondta volna, hogy mit 
tesz. Ettől függetlenül én elfogadásra javasolom a tájékoztatót. Tartalmas beszámoló. A 17 
gyermekről jó lett volna megtudni, hogy miért került alapellátásba, milyen okok állnak fenn. 
Mit tapasztal, jó lett volna a nehézségeket is leírni. Ettől függetlenül fogadjuk el a 
beszámolót.  
 
Vass András: Javaslom, hogy fogadjuk el a tájékoztatót olyan kiegészítéssel, hogy a 
későbbiek folyamán szóbeli kiegészítést tesznek.  
 
Elekes Péter: Minden tisztelem ezeké az embereké, akik ezt a munkát végzik. Ez nagyon 
nehéz munka, főleg a mai helyzetben. A beszámolót elfogadásra javasolom. 
 
Tóth Csabáné: Egy beszámolóban egy ilyen munkát nehéz leírni. Ha beszélgetünk az 
emberekkel, akkor értesülünk a dolgokról. Hallottam, és hallom is a visszhangot a faluban, 
valóban szakít időt a mentális dolgokra is a házi gondozónő, van olyan idős ember, akinek 
tényleg felolvas. Úgy viszonyulnak Zsuzsához, mintha a lányuk lenne, mindennel megvárják. 
Amennyiben az idősekkel beszélgetünk, akkor megtudhatjuk, hogy nagyon elégedettek vele. 
A Zsuzsa munkáját így tudjuk értékelni.  
 
Hajdu Gábor: Ez az a helyzet, amikor mindenkivel egyetértek. Valóban kiváló képet ad a 
végzett munkáról, ha beszélgetünk ezekkel az emberekkel. A másik oldal, amit Valika néni 
mond. Az iskolának is van szerepe ebben a munkában, hiszen felhívja a figyelmet a 
problémákra. Javaslom, hogy fogadjuk el a beszámolót, ha tudnak időt szakítani eljönnek, és 
egy-két konkrét esetet bemutatnak. A Zsuzsa által végzett munka, ragyogó. Elfogadásra 
javaslom a beszámolót, tegyük bele, hogy egy személyes konzultációról a későbbiekben 
egyeztessünk. 
 
Garaj Dániel: Az igazság az, hogy a hallottak kapcsán egy nagyon vegyes kép alakult ki. Azt 
tudni kell, hogy ők nélkülünk nem dolgoznak. Onnan indul az egész, hogy velünk mindent 
megbeszélnek, egyeztetnek, nekünk itt mindenről tudomásunk van. Ne felejtsük el, hogy volt 
idő, amikor idősek otthonát működtettünk, aztán azt mondtuk, hogy erre itt nincs szükség. Azt 
mondtuk, hogy nincs szükség házi gondozóra, aztán most már látszik, hogy van, sőt még több 
igény is lenne, úgy tűnik az egy kevés. Serényfalván mostanra már két gondozó van, 
korábban egyre se volt szükség, ameddig nem láttuk el kistérségi szervezésben. A házi 
szociális gondozással ide jutottunk. Mi nem működtetjük, ez nem a mi dolgunk, a feladatot 
viszont, itt csináljuk. A családsegítő hölgy Erika is és Zsuzsa is Marikával mindig mindenben 
egyeztet, és ha nehéz esetről van szó, akkor arról azonnal konzultálunk. Nekünk, az mindegy, 
hogy egy idősnél fát kell-e vágnia Zsuzsának, vagy gyógyszert írat, vagy felolvas. Minden 
ember más, mindenkinek más az igénye.  
A családsegítővel kapcsolatosan tudni kell, hogy mi vesszük itt alapellátásba vele együtt a 
gyereket. Mindenkinek van egy név szerinti ügye, dossziéja, amit hord magával. A 
gyermekjóléti tevékenység kezdődhet a védőnő jelzésére, aztán jön az óvoda, iskola, 
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középiskola. Olyan problémás esetekről van szó, mint pl. egy konkrét példa: a 6 osztályt 
végezte 16 éves koráig, aztán a 7. és 8. osztályt elvégeztették vele egy fél év alatt. Verekszik, 
élettársa van, apja nincs, mostanra pedig lopáson érték, rendőrségi eljárás folyik ellene. 
Ezekkel az emberekkel kell foglalkozni, ide jön, veri az asztalt, el kell tudni dönteni, hogy mit 
kezdjünk, mit tudunk kezdeni vele. Nem igazán lehet mit kezdeni az ilyen esetekkel. Ennek a 
vége az lesz, hogy börtönbe fog kerülni. Másik példa: 16 éves lány, bejön, elmondja, hogy 
nem bírja már a szüleit, ő azt akarja, hogy a nagyobb testvére gondoskodjon róla. Az eljárás 
megtörténik, két hétig a nagyobb testvérénél van, aztán hazajön, és vissza az egész, már a 
szülőkkel akar lenni.  
Ha általános iskolás gyerek esetében a szülő sem kel fel 9 óráig, hogy is lenne elvárható a 
gyerektől, hogy iskolába jöjjön időben. A videót és a TV-t nézik még éjszaka 3 órakor is. 
Ilyenkor hétfőn a hivatalból Marika és Erika a családsegítős kimennek, vagy Rózával 
üzenünk, őt küldjük ki, hogy keresse meg, nézze meg, hogy miért nem jött a gyerek iskolába. 
Hogy a gyermekjóléti szolgálatnak van-e eredménye? Mindenképpen van. Mindenképpen 
eredmény, hogy az a gyerek, aki addig nem járt iskolába, most már legalább eljön. Ötös 
tanuló sose lesz belőle, de legalább jár iskolába. Másik eredmény, példa, 7. osztályos 
gyermek, a nagymamával van, kikerült a szülői környezetből, azóta jár iskolába. Igaz, hogy 
minden nap kell foglalkozni vele, de úgy néz ki, hogy így már ember lesz belőle. Következő 
példa apa fiatalon meghalt, a fiatal gyermekeinek rablás, betöréses lopás, ügyeik voltak 
sorozatosan, most mégis megvannak.  
A másik oldal a munkába állás, ha nem alkalmas a munkavégzésre, akkor rendszeres szociális 
segélyes lesz. Az rszs-ekkel is minden nap foglalkozunk, hol ezért, hol azért. Úgy gondolom, 
hogy igen, van eredménye. Volt olyan ember, akire én azt mondtam, hogy soha nem lesz  
belőle ember. Mégis felépített egy házat, 6 gyermeket nevel. Ő legyen a példa. 
Van olyan, akikkel mi se tudunk mit kezdeni, reméljük, megváltozik a törvény.  
A házi segítségnyújtás jól működik. Gyermekjóléti szempontból azt is figyelembe kell venni, 
hogy gyermeket egyáltalán nem is vettünk el, olyan történt, hogy elhelyeztük, a  családon 
belül máshová, börtönbe senki nem ment, ha a rendszeres szociális segélyezetteket 
megnézzük azok se olyan veszélyesek. Ebből mérhető le a hatékonyság, ezek mutatják az 
eredményt. 
Úgy gondolom, hogy amennyiben a vezetőt meghívjuk a VESZK-től ő sem fog tudni többet 
mondani. Amennyiben bárki bővebben kíváncsi bármire nyugodtan keressen meg és 
elmondom neki, állok rendelkezésre. Nem rossz a végzett tevékenység, a problémákat, a 
nehezebb eseteket naponta megbeszéljük. Javaslom, hogy a tájékoztatót fogadja el a 
Képviselő-testület. 
 
Kozma Lászlóné: Természetesen név nélkül beszélünk ezekről az emberekről, név szerint 
nem. 
 
Garaj Dániel: Alapvetően, ezekben az esetekben családi háttérről van szó.  
 
Juhászné Juhász Andrea: Név nélkül a 7. osztályos gyermekről, akit Jegyző Úr is említett és a 
nagymamával lakik, kikerült a családi környezetből. Elsősegély nyújtás tanfolyamra eljött 
hozzám, és el szeretném mondani, hogy az Ózd Városi Versenyen ő volt az egyik 
legügyesebb gyerekem. Amikor eljött, a többi gyerek azt mondta, ha ő jön, akkor ők nem 
jönnek. Mondtam akkor jó, ha úgy gondolják. Járt a foglalkozásra, és az lett az eredmény, 
hogy ő volt a legügyesebb a versenyen. Nem elveszett gyerek ő, csak úgy kellene hozzá 
viszonyulni, és oda kellene figyelni, hogy a többi gyerek ne közösítse ki. Kellőképpen kell 
vele foglalkozni, meg kell neki mutatni, hogy mi az a más.  
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Virág Imréné: Azoknak, akik ezeket a beszámolókat készítik, meg kell tanulni jól elmondani 
azt amit csinálnak. 
 
Hajdu Gábor: Köszönjük Jegyző Úr! Javaslom, hogy úgy fogadjuk el a beszámolót, hogy a 
későbbiekben egy személyes találkozóra sor kerüljön. 
 
Hajdu Gábor polgármester szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 10 igen 
szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

52/2008. (V.28.) számú Határozat 
 
   Tárgy: Tájékoztató a házi szociális gondozás, a családsegítő és  
     gyermekjóléti tevékenységről 
 
   Képviselő-testület a Házi Szociális Gondozás, a Családsegítő és  
   Gyermekjóléti tevékenységről szóló tájékoztatót elfogadta, de ebben az  

évben még az érintett vezetőkkel személyes találkozást tart  
szükségesnek. 

 
3.napirendi pont: Indítványok, javaslatok 
 
a./ Pályázat benyújtása 
 
Hajdu Gábor: Ismertette a napirendi ponttal kapcsolatos előterjesztést, mely a jegyzőkönyv 
mellékletét képezi. 
Szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 10 igen szavazattal az alábbi határozatot 
hozta: 
 

53/2008. (V.28.) számú Határozat 
 

Tárgy: Pályázat benyújtása 
 
   Képviselő-testület az ÉMOP 4.2.1 pályázati kiírásra az alábbi döntés  

hozza: 
 

Képviselő-testület kinyilatkozza, hogy a fejlesztendő ingatlan minimum  
10 évig szociális, vagy gyermekjóléti ellátást szolgáló intézményként  
történő működtetésre rendelkezésre áll, 
Az önkormányzat hozzájárul  
• a pályázat benyújtásához, 
• a projekt végrehajtásához, valamint 
• a megvalósuló infrastrukturális fejlesztések aktiválásához, 
A pályázat keretében Bánréve területén megvalósuló projekt érték  
arányában az 5% önerő megfizetését  vállalja, és a kivitelezés  
megkötését követő 30 napon belül Ózd Kistérség Többcélú Társulása  
részére átutalja, 
Egyetért azzal, hogy az Ózd Kistérség Többcélú Társulása  
(intézményfenntartói társulás) a pályázat benyújtása érdekében  
konzorciumot hozzon létre, és Bánréve Községi Önkormányzat  
konzorciumi tagként részt vesz a pályázat megvalósításában.  
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Mészáros Barnáné az Idősek Klubja elnöke, valamint Juhászné Juhász Andrea a Vöröskereszt 
bánrévei szervezete képviselője távoztak az ülésről.  
 
b./ Rendelet módosítása 
 
Hajdu Gábor: Ismertette előterjesztését, mely a jegyzőkönyv mellékletét képezi.  
Szavazásra tette az elhangzottakat. 
 
Képviselő-testület 10 igen szavazattal megalkotta a 4/2008. (V.28.) számú rendeletét az 
egyes hatályos rendeletek módosításáról. A rendelet teljes terjedelemben a jegyzőkönyv 
mellékletét képezi. 2008. május 28-án kihirdetésre került. 
 
Hajdu Gábor: Tisztelt Képviselő-testület! Tájékoztatásképpen el kívánom mondani, hogy a 
faluközpont rekonstrukció pályázattal kapcsolatosan az ajánlatok megkérésre kerültek. Egy 
következő ülésre, ami lehet, hogy egy rendkívüli lesz, egy konzultációt kívánunk szervezni a 
pályázat ügyében a tervezővel. Egy helyszíni bejárás is lesz. Kérem, hogy addigra mindenki 
gondolja át az elképzeléseit ezzel kapcsolatosan. 
 
c./ Pedagógusnapi jutalom 
 
Hajdu Gábor: Az óvodavezető, valamint az ÁMK igazgatója kérelmet nyújtott be hozzám a 
pedagógusnapi jutalom kifizetésére vonatkozóan. A költségvetésben terveztük, a fedezet 
adott. Javasolom, hogy engedélyezze a Képviselő-testület kifizetni. 
Szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 10 igen szavazattal az alábbi határozatot 
hozta: 
 

54/2008. (V.28.) számú Határozat 
 

Tárgy: Pedagógusnapi jutalom 
 

Képviselő-testület egyetért azzal, hogy az oktatási és nevelési  
intézmények részére a költségvetésbe tervezett kétheti bérnek megfelelő  
jutalom pedagógusnapra kifizetésre kerüljön. 

 
Határidő: június 01. 
Felelős: munkáltatói jogkör gyakorlói 
 

d./ Lakás bérbeadása 
 
Hajdu Gábor: A Kossuth L. u. 28. szám alatti lakással kapcsolatosan egy újabb kérelem 
érkezett. Tudjuk, hogy a mamának megszavaztuk, aztán ő visszaadta, hogy mégsem tudja 
fenntartani. Most Fülöpné Molnár Eszter kéri, gyermekei és édesanyja részére. Nem javaslom 
a bérbeadást, ez nem megoldás az ő problémájukra. Mi azt az épületet hasznosítani kívánjuk, 
eladásra fog kerülni. 
 
Elekes Péter: Feltételekhez akkor is lehet kötni, ha odaadjuk nekik. 
 
 
 
 

 9



Garaj Dániel: Mariska nénivel megkötésre került a szerződés, aztán bejött és visszaadta, azt 
mondva, hogy családi okok miatt nem költözik bele. Kifizette a fennálló lakbért és elment. 
Eszter azt mondta, hogy gyermekeivel, édesanyjával és a mamával költöznének bele. Az 
igazság az, hogy már nem tudom, hogy mit akarnak, eléggé bonyolult ez a helyzet.  
 
Ujváry Ferenc: Van jövedelme? 
 
Révay István: Persze, mindketten a GE-ben dolgoznak. 
 
Tóth Csabáné: Még nem nagyon kicsi az a gyerek? 
 
Révay István: Óvodásak már mindketten a gyerekek, elvitte őket óvodába Ózdra. 
 
Garaj Dániel: Az a véleményem, hogy tisztázni kell a körülményeket. Én sem javasolom a 
lakás bérbeadását. 
 
Hajdu Gábor: Az a véleményem, hogy jelenleg ne adja bérbe a lakást a testület. 
Szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 9 igen, 1 tartózkodás szavazattal az 
alábbi határozatot hozta: 
 

55/2008. (V.28.) számú Határozat 
 

Tárgy: Lakás bérbeadása 
 

Képviselő-testület Fülöpné Molnár Eszter 3654 Bánréve, Kossuth L. u.  
33. szám alatti lakos részére nem adja bérbe a tulajdonát képező 3654  
Bánréve, Kossuth L. u. 38. szám alatti lakást.  

 
e./ Észak-Borsodi LEADER Unió Helyi Közösség pályázat ügye 
 
Hajdu Gábor: Múlt hét péntekjén Alpolgármester Úr vett részt helyettem a közösség 
közgyűlésén, mert én egy konferencián voltam. Lehetőség lenne, ezen kereteken belül 
vidékfejlesztésre. Jelentős pénzről  van szó, csak Bánréve részére az elkövetkezendő években 
9-10 millió forintot jelenthet. Ehhez a pályázathoz egyesületté kell alakulni. Az egyesületnek 
1 millió forint tőkével kell rendelkezni az FVM utasítása szerint. Ha leosztásra kerül az 1 
millió forint a leendő tagok számával, akkor ez 13.000,-Ft-ot jelent a 90 település 
tekintetében. Arról kellene döntést hozni, hogy az egyesületbe belépünk és a 13.000,-Ft 
tagdíjat megfizetjük.  
A Polgárőr Egyesület nevében az lenne a kérésem, hogy az egyesület 13.000,-Ft-ját is 
biztosítsa támogatásként az önkormányzat.  
 
Révay István: Éves szinten az egyesületi tagdíj 1.000,-Ft/év lenne. Kérem, hogy vállalja 
ennek megfizetését is a testület, tehát 13.000,-Ft + 1.000,-Ft-ról van szó az önkormányzat 
esetében is és a polgárőrség esetében is.  
 
Hajdu Gábor: Ezután már valószínűleg  fel fognak gyorsulni az események az ügyben. 
Szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 9 igen, 1 tartózkodás szavazattal az 
alábbi határozatot hozta: 
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56/2008. (V.28.) számú Határozat 
 

Tárgy: Észak-Borsodi LEADER Unió Helyi Közösség pályázat ügye 
 

a./ 
Képviselő-testület egyetért azzal, hogy az Észak-Borsodi LEADER  
Unió Helyi Közösség csoport egyesületté alakuljon. Az egyesület 
alaptőkéjének biztosításához 13.000,-Ft-ot biztosít. Vállalja az 1000,-
Ft/év tagdíjat. 

 
b./ 
Képviselő-testület a Bánrévei Polgárőr Egyesület részére 13.000,-Ft +  
1.000,-Ft támogatást biztosít.  

 
Garaj Dániel: Szél László bánrévei lakos bejött a hivatalba és előadta, hogy úgy gondolja, 
elcserélné a lakását a régi hivatal épületével. Mi könnyebben tudnánk a lakást értékesíteni. Ő 
felértékeltette a lakását 14 millió forintra értékelték fel. Az nekünk nem jutott eszünkbe, hogy 
cserével értékesítsük a régi hivatalt, a régi hivatal épülete eladó. Úgy gondolom, hogy ezzel 
nem nyernénk sokat. Nem látnánk hasznosítási lehetőséget a cserével. Inkább az a megoldás, 
hogy adja el a lakást, és vegye meg a hivatalt. Ez lenne a jó megoldás. 
 
Kozma Lászlóné: Még annyi hasznosítási lehetőséget sem látok ebben, mint a régi hivatal 
épületével. 
 
Hajdu Gábor: Megjegyezni kívánom, hogy a határőrség épületét ingyen átadnák részünkre, ha 
megfelelő célt tudunk megfogalmazni bele. Természetesen konkrét célra kell, hogy kérjük. 
 
Ujváry Ferenc: Gondolkozni kellene ezen. 
 
Bán János: Menjünk ki, nézzük meg az épületet. Én abban még nem voltam, nem ismerem az 
elrendezését. 
 
Garaj Dániel: Először célban gondolkodj, önkormányzati feladat céllal.  
 
Tóth Csabáné: Célt találnánk, a fenntartása lenne sokban. 
 
Ujváry Ferenc: Fenntartani meddig kellene? 
 
Garaj Dániel: Öt, vagy tíz évre biztos vállalni kell. 
 
Virág Imréné: Amennyiben az óvoda pályázatunk nyer és megvalósul a dolog, akkor először 
nekünk a kastély helyére kell célt megfogalmazni. 
 
Hajdu Gábor: Az óvoda pályázattal kapcsolatosan a VÁTI ma volt megnézni a helyszíneket. 
Így már az első körön túljutott a pályázat. Körülbelül 2 hónap múlva lesz döntés. Ellenőrizték, 
hogy valósak-e amik leírásra kerültek.  
Valóban el kell kezdeni gondolkodni azon, hogy a kastéllyal mit kezdjünk. 
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Garaj Dániel: A Magyar Nemzeti Vagyonkezelő ZRT. által részünkre átadott épülettel 
kapcsolatosan konkrét célt kell meghatározni. Ez állami vagyon, állami pénz. Ezt nagyon 
konkrét céllal, komolyan kellene átgondolni. 
 
Elekes Péter: Idősek Otthonának nem lenne jó? 
 
Garaj Dániel: Az nekünk nem alapfeladat. Erre a célra a megyei önkormányzat kérheti. 
 
Elekes Péter: Idősek Otthonára mindenhol szükség van. 
 
Ujváry Ferenc: A szennyvíz ügye hogy áll? 
 
Hajdu Gábor: Most várunk egy e-mailt ezzel kapcsolatosan, még nem érkezett meg. 
Változtatni kell a pályázati anyagban néhány helyen. Július 07-ig gondoljuk, hogy újra 
beadjuk. Bővebben kerül kidolgozásra, az adatlapokat ki kell tölteni. Még a vasúttal is 
tárgyalásokat kell folytatnunk. Nagyon bonyolult ez a dolog. 
 
 
Több indítvány, javaslat nem merült fel, Hajdu Gábor József polgármester az ülést bezárta. 
 
 
 
 

K.m.f. 
 
 
 
 
Hajdu Gábor József              Garaj Dániel    
     polgármester                     jegyző 
 
 
 
 
Jegyzőkönyv hitelesítők: 
 
 
 
 
          Ujváry Ferenc                                              Vass András 
              képviselő                                                          képviselő 
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